
    

 
    P r o t o k ó ł   Nr LII/10  
0, 
   Z przebiegu LII  Sesji  Rady Miasta i Gminy Dolsk 

Z dnia 27 pazdziernika 2010 roku . 
 
 
  Obrady rozpoczęły się o godz. 11- tej w Sali 

widowiskowej w Dolsku  
W Sesji  udział wzięło 14 radnych / lista obecności stanowi zał.. nr 1 

do protokołu . 
 
 W obradach uczestniczyli równieŜ: 
1.Henryk Litka – Burmistrz Miasta i Gminy  
2.Liliana Lenarczyk Zurczak – Z-ca Burmistrza  
3.ElŜbieta Juskowiak  Skarbnik Miasta i Gminy  
4.Maria Marchlewska – Kierownik Referatu Gospodarczego  
5.Mirela Godawa Kierownik Referatu Obywatelskiego  
6.Pani Zofia Kmiecik – radna powiatu sremskiego  
7.Pan Jan Chojnacki radny powiatu sremskiego  
8.Kierownicy jednostek organizacyjnych gminy . 
 
  Ad.1 Otwarcie LII Sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk  
 

Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski otworzył 
obrady LII Sesji Rady Miasta i Gminy i powitał obecnych na Sali 
radnych i przybyłych gości  
Na podstawie listy obecności stwierdził, Ŝe w Sesji uczestniczy 14 
radnych wobec czego Rada władna jest do podejmowania 
prawomocnych uchwał. 
 
  Ad.  2 Przyjęcie protokołu z obrad LI Sesji Rady 
Miasta i Gminy Dolsk  
 

Przewodniczący  Rady Zbigniew Kierzkowski zabierając glos 
stwierdził, Ŝe protokół został sporządzony w terminie i był wyłoŜony  
do wglądu w Biurze Rady  
Radni do protokołu nie wnieśli  Ŝadnych zastrzeŜeń i zapytań – protokół 
został zatwierdzony 14 głosami  
 
 

Ad.3 Zatwierdzenie porządku obrad Sesji 
 

Przewodniczący Rady  Zbigniew Kierzkowski odczytał proponowany 
porządek obrad Sesji  czy ktoś z radnych albo Pan Burmistrz wnosi o 
poszerzenie porządku obrad Sesji . 
Nikt z obecnych nie wniósł o poszerzenie porządku  obrad Sesji . 
Wobec powyŜszego Przewodniczący  przeprowadził głosowanie ,gdzie 
radni 14 głosami zatwierdzili proponowany porządek obrad Sesji . 



 
  Ad. 4.Informacja Burmistrza z działalności 
międzysesyjnej  
 Informacja  została przedstawiona przez Burmistrza Miasta i 
Gminy Henryka Litka / informacja stanowi zał nr2 do protokołu /. 
 

Ad.5 Informacja Przewodniczącego Rady dot. analizy 
oświadczeń majątkowych radnych dot .analizy oświadczeń  
majątkowych radnych. 

 
 Została przedstawiona przez Przewodniczącego Rady 

Zbigniewa Kierzkowskiego i stanowi zał.. nr 3 do protokołu  
 
 

Ad.6 Informacja Burmistrza Miasta i Gminy 
Henryka Litka  dot. analizy oświadczeń majątkowych   przez 
osoby zobowiązane . 

. 
   Informacja  została przestawiona przez Burmistrza Miasta i Gminy  

informacja stanowi zał.. nr 4. do protokołu . 
 

ad.7 Informacja o stanie  realizacji zadań 
oświatowych gminy Dolsk w roku szkolnym 2009/1010 . 

 
Głos w tej sprawie zabrała Pani Mirela Godawa 

Kierownik Referatu  Obywatelskiego ,która szczegółowo 
przedstawiła informacje a dotyczyło to  

- zadań oświatowych gminy Dolsk  
- Stan organizacji i baza lokalowa  
- baza lokalowa placówek oświatowych  
-Kadra i system doskonalenia zawodowego 
–poziom nauczania  
-Formy pracy wychowawczej, działalności 
profilaktycznej oraz bezpieczeństwa w szkole, 
- realizowane projekty edukacyjne i innowacje 
pedagogiczne , 
- stan realizacji zadań oświatowych gminy na rzecz 
uczniów i szkół, 
- finansowanie zadań oświatowych  

 
Radny Kazimierz Pepliński – słyszeliśmy w przedstawionej 
informacji ,Ŝe  wyniki z egzaminów w szkołach podstawowych 
wypadły nie najlepiej   a kadra nauczyciela jest bardzo wysoko  
wykształcona  czy to ma ze sobą jakiś związek . 

Pani Mirela Godawa – tak kadrę mamy na wysokim 
poziomie i tak nie moŜna tego stawiać albo porównywać wyniki 
egzaminów do roku poprzedniego . 

Nauczyciele  starają się nauczać dobrze ale  to teŜ jest 
uzaleŜnione od samych uczniów . 



PrzecieŜ wiemy, Ŝe mamy róŜne roczniki  zdolne lub 
mniej zdolne ,ale równieŜ   kaŜdy egzamin powoduje u 
niektórych uczniów stres i  teŜ nie zawsze wszystkim  ten 
egzamin wychodzi a w rzeczywistości są dobrymi uczniami  

 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski 

podziękował Pani Kierownik za bardzo obszerne przedstawienie  
materiału ./ informacja stanowi zał. nr 5 do protokołu / 

 
 

Ad. 8 Podjęcie uchwał w sprawach : 
 

a/ określenia wysokości  stawek podatku od środków 
transportowych na 2011 rok . 

Projekt uchwały przedstawiła Pani ElŜbieta Juskowiak 
Skarbnik Miasta i Gminy  ,która w uzasadnieniu powiedziała 
,Ŝe wszystkie podatkowe uchwały zostały przedstawione na 
Komisjach Rady i we wszystkich uchwałach  proponuje się 
wzrost w stosunku do roku 2010 o 2,6 %. 

 Radni do przedłoŜonego  projektu uchwały niw 
wnieśli Ŝadnych zapytań wobec tego Przewodniczący Rady 
Zbigniew Kierzkowski poddał projekt uchwały pod głosowanie . 

Uchwała nr LII/329/10 została zatwierdzona 14 
głosami i stanowi zał. nr 6 do protokołu . 

 
b/określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na 2011 rok . 
Projekt uchwały przedstawiła Pani ElŜbieta Juskowiak 

Skarbnik  Miasta i Gminy  ,która równieŜ w uzasadnieniu 
powiedziała, Ŝe proponuje się wzrost stawek w stosunku do roku 
2010 o 2,6 %  przy czym wszystkie stawki są obniŜone do 
górnych w równym procencie  

 
Przewodniczący Rady wobec braku dyskusji na temat 

projektu uchwały poddał projekt po głosowanie . 
Uchwała nr LII/330/10 została zatwierdzona 13 
głosami 1 radny wstrzymał się od  głosu  i stanowi zał. 

nr 7 do protokołu  
 
c/opłaty od posiadania psów na 2011 rok  

Projekt uchwały przedstawiła Pani ElŜbieta Juskowiak 
Skarbnik  Miasta i Gminy ,która wyjaśniła , Ŝe wzrost tej opłaty w 
stosunku do roku 2010 wynosi 1,-zł. 

Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski poddał projekt 
uchwały pod głosowanie  

.Uchwała Nr LII/331/10 została zatwierdzona 14 głosami i 
stanowi zał. nr 8 do protokołu . 

. 
 
 



 
d/ opłaty targowej na 2011 rok . 
 

 
Projekt uchwały przedstawiła Pani ElŜbieta Juskowiak Skarbnik 
Miasta i Gminy , która podobnie jak w poprzednio podjętych 
uchwałach w uzasadnieniu powiedziała, Ŝe proponuje się tu wzrost o 
2,6 % w stosunku do roku 2010 . 
Natomiast jeŜeli w przyszłym roku w drugiej połowie  zostanie oddane 
do uŜytku targowisko to wtedy te ceny ulegną zmianie  
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski poddał projekt uchwały 
pod glosowanie . 
Uchwała nr LII/332/10 została zatwierdzona 14 głosami i stanowi 
zał.. nr 9 do protokołu . 
 
  e/ obniŜenia  cen skupu Ŝyta  dla celu podatku rolnego 
na 2011 rok . 
Projekt uchwały przedstawiła Pani ElŜbieta Juskowiak Skarbnik 
Miasta i Gminy  ,która w uzasadnieniu powiedziała, Ŝe 19 pazdziernika  
2010 roku Prezes głównego  Urzędu Statystycznego ogłosił średnia 
cenę skupu Ŝyta za III Kwartały tego roku na kwotę 37,64,-z  za 1 q/ha . 
Propozycja  w projekcie uchwały jest taka  aŜeby  tą cenę obniŜyć 
o 7 % natomiast w stosunku .do roku 2010 podwyŜszyć  tylko o procent 
inflacji tj o 2,6 % . 
Radni do przedłoŜonego projektu uchwały nie wnieśli Ŝadnych zapytań 
. 
Wobec powyŜszego Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski 
poddał projekt uchwały pod glosowanie . 
Uchwała Nr LII/333/10 została zatwierdzona 14 glosami i stanowi 
zał. nr 10 do protokołu . 
 
  f/zmiany  budŜetu miasta i gminy na 2011  rok  
 
Projekt uchwały przedstawiła Pani ElŜbieta Juskowiak Skarbnik 
Miasta i Gminy  ,która w uzasadnieniu do tego projektu powiedziała, Ŝe 
zarówno po stronie dochodów jak i wydatków budŜet na rok 2010 
zmienia się o kwotę 181.650,-zł  i po tej zmianie budŜet na rok 2010 
przedstawia się następująco :  
- dochody    16.224.012,-zl  
- wydatki 18.238.201,-zł . 
Zmiany te w szczególności dotyczą wprowadzenia  dochodów i 
wydatków na wybory oraz  dofinansowanie projektu pn. Lekcje to nie 
wszystko  w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzi /dla Szkoły 
Podstawowej w Dolsku / 
Radni do przedłoŜonego projektu uchwały nie wnieśli Ŝadnych zapytań. 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski poddał projekt uchwały 
pod głosowanie . 
Uchwała nr LII/334/10 została zatwierdzona 14 głosami i stanowi 
zał. nr 11 do protokołu . 
 



  g/ określenia zasad udzielania i rozmiaru obniŜek 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin nauczycielom 
,którym powierzono stanowisko kierownicze w szkołach oraz 
określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla 
nauczycieli realizowanych w ramach stosunku pracy, obowiązki 
określone dla stanowisk o róŜnym tygodniowym obowiązkowym 
wymiarze3 godzin , a takŜe określenia tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów ,psychologów  i 
logopedów . 
 
Projekt uchwały przedstawiła Pani Mirela Godawa ,która wyjaśniła Ŝe  
zgodnie z obowiązującymi  w tym zakresie przepisami  zobowiązani 
jesteśmy  podjąć taką uchwałę /. poprzednia uchwała  jest z roku 2007/ 
 Uchwała ta określi zasady  udzielania i rozmiaru obniŜek  
obowiązkowego  wymiaru godzin  dla stanowisk kierowniczych  
gimnazjum, szkół i przedszkoli. 
Radni do przedłoŜonego projektu uchwały nie wnieśli Ŝadnych zapytań 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski poddał projekt uchwały 
pod glosowanie . 
Uchwała nr  LII/335/10 została zatwierdzona  14 głosami  i stanowi 
zał. nr 12 do protokołu  
 

h/Gminnego programu profilaktyki i rozwi ązywania 
problemów alkoholowych  

 
Projekt uchwały przedstawił Pan Jacek Woroch  członek Komisji 
,który w uzasadnieniu powiedział, Ŝe realizacja  ustawowo nałoŜonych 
na gminę zadań z zakresu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych ,przemocy oraz innych uzaleŜnień jest prowadzona 
poprzez uchwalony corocznie gminny program profilaktyki i 
rozwiązywania problemów alkoholowych . 
Obejmuje on diagnozę środowiska lokalnego w powyŜszym zakresie, 
metody i sposoby  rozwiązywania problemów społecznych  jakimi są 
alkoholizm i przemoc . 

 
Radni do przedłoŜonego  projektu uchwały nie wnieśli 

Ŝadnych zapytań . 
Wobec powyŜszego Przewodniczący Rady Zbigniew 

Kierzkowski poddał projekt uchwały pod glosowanie . 
Uchwała nr LII/336/10 została zatwierdzona 14 

głosami i stanowi zał.. nr 13 do protokołu .  
 
 
i/ zatwierdzenie Planu Odnowy Miejscowości 

Mszczyczyn  
Projekt uchwały przedstawiła Pani Mirela  Godawa 

Kierownik Referatu Obywatelskiego ,która w uzasadnieniu  
Powiedziała ,ę bezpośrednim celem stworzenia Planu Odnowy 
Miejscowości Mszczyczyn jest potrzeba perspektywicznego 
wyznaczenia kluczowych kierunków rozwoju miejscowości oraz 



chęć efektywnego pozyskania funduszy strukturalnych  na rzecz 
wsi i jej mieszkańców  oraz krajowych środków pomocniczych . 
Opracowanie tego planu ma słuŜyć uporządkowaniu i społecznie 
akceptowanemu rozwojowi infrastruktury społecznej i 
technicznej w miejscowości Mszczyczyn . 
Przedkładany Plan Odnowy miejscowości jest zgodny z 
dokumentami strategicznymi rozwoju kraju ,województwa oraz 
Planem Rozwoju Lokalnego Miasta i Gminy Dolsk . 
Jest to niezbędnym załącznikiem wniosku o przyznanie pomocy 
finansowej w ramach działania Odnowa i rozwój wsi  objętego 
Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007 – 2013 
oraz krajowych programów pomocniczych na rzecz rozwoju 
terenów wiejskich . 
Wobec powyŜszego podjęcie uchwały jest uzasadnione .  

 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski poddał projekt 
uchwały pod głosowanie. 
Uchwała nr LII/337/10  została zatwierdzona 14 glosami i 
stanowi zał.. nr 14 do protokołu . 
 
 j/rocznego programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami na 2011 rok  
 
 
Uzasadnienie do podjęcia tej uchwały przedstawiła Pani Mirela 
Godawa Kierownik Referatu Obywatelskiego ,która 
powiedziała, Ŝe  program współpracy  prezentuje politykę 
jednostki samorządu terytorialnego w zakresie współpracy z 
tymi podmiotami w danym roku oraz stanowi uszczegółowienie 
przedmiotu tej współpracy .  
Niniejszy program określa zasady, zakres i formy współpracy  
gminy Dolsk z organizacjami pozarządowymi i innymi 
podmiotami zapewniając jednocześnie realizację zasad 
partnerstwa i jawności w zakresie wykonywania  zadań 
publicznych oraz stanowi podstawę dla władz gminy do 
dysponowania środkami publicznymi . 
Wymienione w programie współpracy zadania mieszczą się w 
poszczególnych obszarach działalności poŜytku publicznego 
,które gmina Dolsk wskazała jako własne priorytety . 
Z uwagi na to, ze w tym zakresie zmieniły się przepisy stąd 
konieczność podjęcia takiej uchwały . 
 
Radni do przedłoŜonej uchwały nie wnieśli Ŝadnych zapytań. 
Wobec powyŜszego Przewodniczący Rady Zbigniew 
Kierzkowski poddał projekt uchwały pod glosowanie . 
Uchwała nr  LII/338/10  została zatwierdzona 14 glosami i 
stanowi zał.. nr 15 . 
 
 
 



 k/przekazania nakładów inwestycyjnych  
 
Projekt uchwały przedstawiła Pani Maria Marchlewska 
Kierownik Referatu Gospodarczego ,która wyjaśniła ,Ŝe   dot. 
to nakładów jakie gmina poniosła na remont dachu w Szkole w 
Masłowie – jest to kwota 206.363,48,-zł . 
To zostanie przekazane do szkoły w Maslowie i tym samym 
podniesie  majątek szkoły  o ta  kwotę. 
 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski poddał projekt 
uchwały pod głosowanie . 
Uchwała Nr LII/339/10 została zatwierdzona 14 glosami i  
stanowi zał. nr 16 do protokołu  
 
 l/zbycia nieruchomości połoŜonej w Dolsku w drodze 
bezprzetargowej  
 
Projekt uchwały przedstawiła Pani Maria Marchlewska 
Kierownik Referatu Gospodarczego ,która wyjaśniła, Ŝe 
dotyczy do 248 m2 działki na osiedlu Jaskółki  a przylegającej 
do nieruchomości juz istniejącej  .Działki tej wielkości nie mogą 
stanowić samoistnych działek budowlanych  a pierwotnie to 
miały być tereny zielone , część takich działek juz zbyliśmy stąd 
prośba o uchwalenie takiej uchwały . 
 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski poddał projekt 
uchwały pod glosowanie . 
Uchwała Nr LII/340/10 została zatwierdzona 14 głosami i  
stanowi zał. 17 do protokołu . 
 
 ł/trybu i sposobu  powoływania i odwoływania 
członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych 
warunków jego funkcjonowania . 
  
Projekt uchwały przedstawiła Pani Liliana Lenarczyk 
Zurczak -ca Burmistrza ,która w uzasadnieniu powiedziała, Ŝe z 
dniem 1 sierpnia 2010 roku weszła w Ŝycie nowelizacja ustawy 
o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie ,która nakłada na 
gminy  m.in. obowiązek tworzenia zespołów 
interdyscyplinarnych  
Art. 9 a pkt 15 ustawy nakłada na radę gminy obowiązek 
określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania 
członków tego zespołu oraz szczegółowych warunków jego 
funkcjonowania . 
Stąd konieczność podjęcia takiej uchwały . 
 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski poddał projekt 
uchwały pod glosowanie 
Uchwała nr LII/341/10 została zatwierdzona 14 głosami i  
stanowi zał.. nr 18 do protokołu .  



Ad.9 Opinia w sprawie przyjęcia do planu obiektów  
   

    Projekt tej opinii przedstawiła Pani 
Maria Marchlewska Kierownik Referatu Gospodarczego ,która 
wyjaśniła, Ŝe opinia ta jest potrzebna  celem uzyskania 
dofinansowania ze środków Funduszu Ochrony Gruntów 
Rolnych  budowy dróg dojazdowych do gruntów rolnych  w 
Pokrzywnicy ,Mełpinie i Dolsku . 
Opinia wyraŜona przez radnych jest pozytywna  
 

Ad.10 Interpelacje i wnioski radnych  
 

Radna  Wiesława Szermelek – była poruszana tu kilkakrotnie 
sprawa udroŜnienia rowu wokół jeziora czy to juz jest w jakiś 
sposób załatwione 
Radny Ryszard WoŜny – naleŜało by się zając sprawą niskiego 
ciśnienia wody w Lubiatówku  oraz budowa drogi w kierunku 
jeziora  
Radny Kazimierz  Pepliński – wiemy, Ŝe Śrem  będzie woził 
śmieci  do Jarocina  i wobec tego mam wątpliwości czy  dobrze 
zrobiliśmy Ŝe przystąpili śmy do Czempinia . 
 
Burmistrz Miasta i Gminy Henryk Litka   udzielił 
następujących  odpowiedzi . 
- sprawa udroŜnienia rowu została wykonana, 
- zdajemy sobie sprawę, Ŝe nie tylko mieszkańcy Lubiatówka 
maja niskie ciśnienie  to samo jest w Dolsku na Osiedlu 
Jaskółki, Brześnicy .  
Wiem, Ŝe Dyrektor  Zakładu Gospodarki juŜ o tym myśli o 
zakupienie urządzenia  ,które to ciśnienie podniesie 
definitywnie.\ 
- natomiast jeŜeli o wykonanie drogi do jeziora w Lubiatówku  
to w tej sprawie nie wiem nic poniewaŜ  ten temat nie był nigdy 
poruszany przez samorząd wsi Lubiatówko . 
AŜeby moŜna było podjąć ten temat to musimy to zobaczyć na 
miejscy  a przede wszystkim wiedzieć jaki jest status tej drogi  
- sprawa przynaleŜności naszej gminy do Czempinia w sprawie 
wywozu śmieci  to chyba z naszej strony dobre posunięcie ,gdyŜ 
w tej chwili trwa rozbudowa tego centrum natomiast nasza 
gmina nic za to nie płaci  
Czempin się rozwija i inne gminy chcą  tam przystąpić . 
Natomiast jeŜeli chodzi o decyzje Sremu to motywy podjęcia tej 
decyzji nie sa mi znane . 
 Mogę tu równieŜ powiedzieć ,Ŝe posłowie przegłosowali  
w Sejmie ustawę tzw. śmieciową ,poczekamy co z tym zrobi 
Senat i Prezydent . 
Ustawa zakłada ,ze właścicielem śmieci będzie kaŜda gmina ,nie 
będzie indywidualnych umów  tylko gmina będzie zawierała 
ogólna  umowę na wywóz a pieniądze będą  wpłacane przez 
podatników do Urzędu  



Radny Kazimierz Pepliński – sprawa wycinku krzewów przy 
drodze polnej  kto to powinien zrobić 
Burmistrz Miasta i Gminy   - w tej chwili trudno tu powiedzieć 
jak ta droga wygląda ,proszę wobec tego Pana radnego  o 
uzgodnienia tego w Referacie Gospodarczym  
 

Ad.11. Wolne glosy i wnioski . 
 

W tym punkcie obrad głos zabrał Pan Jan Chojnacki radny 
powiatu śremskiego ,który zabierając  głos powiedział, Ŝe jest mu 
bardzo miło Ŝe był zapraszany  na Sesje tej Rady ,gdyŜ  przyjemnością 
było uczestniczenie w tych Sesjach . 

Podziękował za współpracę  Panu Przewodniczącemu., Panu 
Burmistrzowi pracownikom Urzędu  za Ŝyczliwość  i wymianę 
doświadczeń. 

Zawsze byłem wysłuchiwany zarówno na Sali i poza sala  tak Ŝe 
doświadczenia z tą  rada mam bardzo pozytywne .. 

Z uwagi na to ,Ŝe kadencja rady się kończy to Ŝyczę  aŜebyście  
ci państwo którzy będą kandydować  znaleŜli uznanie w oczach 
wyborców i zostali wybrani na nową kadencje . 

Mogę tu państwa poinformować ,Ŝe równieŜ kandyduję do rady 
powiatu i liczę na Państwa poparcie . 

 
Głos zabrał Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski – 

podziękował w swoim imieniu i radnych jak i Pana Burmistrza  
wszystkim radnym powiatowym za udział w Sesjach  i zajęcie się 
naszymi sprawami na Sesjach Powiatowych . 

 
Ad.12 Zakończenie obrad Sesji  

 
 

Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski zabierając  głos 
podziękował wszystkim za przybicie i udział w Sesji i zakończył 
obrady LII Sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk  
 
 
Protokolant      Przewodniczący Rady 
 
Stefania Gagat     Zbigniew Kierzkowski 

 
 
 


